

Information for exchange students and partner universities on the French grading system

- Types of classes

Courses are divided into two types:

- Lectures (CM – *cours magistraux*) : large-group classes focused on theoretical content.
- Seminars (TD – *travaux dirigés*): smaller classes emphasizing discussion, practical exercises, and applied learning.

- Assessment

Courses are assessed in two ways:

- Continuous assessment: evaluation carried out throughout the semester (reports, presentations, group work, projects, etc.)
- Final exams: at the end of each semester.

- Exam resit

If a student fails an exam, it is possible to retake the exam. Resit sessions are held in February (for the Fall semester) and in August (for the Spring semester).

The resit session is only available to students who have failed or missed the initial exam. In the case of absence, the student must provide valid justification.

- French grading scale

Each examination is graded on a scale from 0 (lowest) to 20 (highest).

A grade of 10/20 or higher is a pass. A grade below 10/20 is considered a fail.

- European ECTS grading scale

The European Credit Transfer and Accumulation System (ECTS) facilitates the recognition and transfer of academic credits between universities.

When a course is passed, students receive both the corresponding ECTS credits and an ECTS grade. The ECTS grade appears only on the transcript of exchange students.

Grades are given to students as follows:

French grade equivalent	Definition
≥ 15	EXCELLENT – outstanding performance with few to no errors
13- 14.9	VERY GOOD – above average performance with minor errors
12 – 12.9	GOOD - generally sound work with some notable errors
11 – 11.9	SATISFACTORY - fair but with significant shortcomings
10 – 10.9	SUFFICIENT - performance meets the minimum criteria
< 10	FAIL - more work required before the credits can be awarded

Informations à l'attention des étudiants en échange et des universités partenaires sur le système de notation français

- Types de cours

Les cours sont répartis en deux catégories principales :

- Cours magistraux (CM) : enseignements théoriques dispensés en grand groupe.
- Travaux dirigés (TD) : cours en plus petits groupes, axés sur la pratique et l'application des notions vues en CM.

- Évaluation

L'évaluation des cours se fait selon deux modalités :

- Contrôle continu : évaluation réalisée tout au long du semestre (rapports, exposés, travaux de groupe, projets, etc.).
- Examens finaux : organisés à la fin de chaque semestre.

- Session de rattrapage

En cas d'échec à un examen, l'étudiant peut le repasser. Les sessions de rattrapage ont lieu en février (pour le semestre d'automne) et en août (pour le semestre de printemps).

La session de rattrapage est ouverte uniquement aux étudiants ayant échoué ou manqué la session initiale. En cas d'absence, l'étudiant doit fournir un justificatif valable.

- Barème de notation français

Les notes sont attribuées sur une échelle de 0 (note minimale) à 20 (note maximale).

Une note égale ou supérieure à 10/20 correspond à une réussite. Une note inférieure à 10/20 est considérée comme un échec.

- Échelle européenne ECTS

Le système européen de transfert et d'accumulation de crédits (ECTS) permet la reconnaissance académique et le transfert de crédits entre établissements.

Lorsqu'un cours est validé, l'étudiant obtient les crédits ECTS correspondants.

Equivalence française	Définition
≥ 15	EXCELLENT – performance exceptionnelle avec très peu ou pas d'erreurs
13- 14.9	TRES BIEN – très bon travail comportant quelques erreurs mineures
12 – 12.9	BIEN - travail solide malgré certaines erreurs notables
11 – 11.9	SATISFAISANT - travail correct mais présentant des lacunes
10 – 10.9	SUFFISANT - travail répondant aux exigences minimales
< 10	INSUFFISANT- travail supplémentaire requis avant l'attribution des crédits